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Ismerkedett 
Ma kezdődik a Kubai KP kongresszusa 

A Kádár János vezetésével Kádár János, az MSZMP ba a meghívott testvérpár 
Kubában tartózkodó magyar KB első titkára vezette ma- tok, haladó szervezetek és 
küldöttség tegnap délelőtt gyár pártküMöttség hétfő mozgalmak képviselői. A Ki-
Havanna nevezetességeivel, esti Havannába érkezése nai Kommunista Párt és az 
életével ismerkedett A vá- egyébként a kubai rádióállo- Albán Munkapárt nem ka-
rosnéző útra elkísérte a ma- mások híradásainak egyik pott meghívást a ma kezdő-
gyar vendégeket Belarmino vezetőanyaga. A beszámolók, dő kongresszusra. 
Castilla, a forradalmi kor- a kommentárok annak jelen- * 
mány elnökhelyettese, a Köz- tőségét emelik ki, hogy „a A Kubai Kommunista Párt 
ponti Bizottság tagja. kubai pártkongresszuson ma kezdődő első kongresszu-

Az MSZMP KB első titká- részt vevő magyar delegáció sáról Carlos J. Perez ideig-
ra egyebek között megtekin- vezetője első ízben látoga- lenes ügyvivő tájékoztatta 
tette a forradalmi múzeu- tott a szigetországba. A tegnap a magyar újságíró-
mot. a kikötőben levő várat, Rádió Rebelde a magas kat Budapesten, a kubai 
a Capitoliumot. Megnézte a szintű, szívélyes, baráti fo- nagykövetségen. Egyebek kö-
havannai egyetemet, a Male- gadtatásból azt a következ- zött hangsúlyozta, hogy a 
cont: a kubai főváros tíz ki- tetést vonta le, hogy „egybe- párt első kongresszusán 
lométeres tengerparti sétá- íorrottságunknak, barátsá- csaknem 30 nagy fontossá-
nyát, és ellátogatott Anton gunknak szilárd pillére a kö- gú témát tárgyalnak meg, és 
Mellának, a Kubai Kommu- zös eszmékből fakadó egyet- meghatározzák az elkövetke-
nista Párt megalapítójának értés és együttműködés". A ző évek feladatait is. 
néhány nappal ezelőtt fél- Rádió Nációnál azon a véle- A párt programja a prole-
avatott emlékművéhez. ményen van, hogy „a fogad- tárdiktatúra marxista—leni-

Amerre a küldöttség Járt, tatás Fidel Castrónak, Raul nista elvei alapján határozza 
Kádár Jánost mindenütt me- Castrónak, Osvaldo Dorticos- meg a kubai társadalom po-
leg szeretettel köszöntötték a nak, a Politikai Bizottság litikai felépítését. Alapvető 
havannaiak. A kellemes idő- más tagjainak repülőtéri je- cél a kubai forradalom ered-
ben (Havannában most „tél" lenléte megragadó módon ményeinek további megszi-
van, a hőmérséklet plusz 25 demonstrálta a két párt, a lárdítása, alkotó továbbíej-
íok) a városnézés utolsó ál- . . . . -„„„v lesztése, a haza védelmének 
iomása a Forradalom tere 1161 n é p w*33* biztosítása, valamint Kuba 
volt, ahol Jósé Marti, a ku- hőfokát". és a szocialista közösség sok-
bai nép szabadsághőse ina- Hétfőn, kedden szinte oldalú kapcsolatainak elmé-
pozáns szobra áll. óránként érkeztek Havanná- lyítése, továbbfejlesztése. 

flr- és belvízvédelem, 
folyamszabályozás 

Határidő előtt teljesítette tervét az AhVlZtG 

Szén 

(elül 
Az oroszlányi szénbányá-

szok, akik e hónap 5-én tel-
jesítették negyedik ötéves 
tervüket, tegnap, kedd reg-
gelre eleget tettek idei terv-
feladatuknak is. 

ö t év alatt csaknem 13 
millió tonna szenet küldtek 
felszínre. Az év végéig előre-
láthatólag 175 ezer tonnával 
teljesítik túl a tervelőirány-
zatot, s 80 ezer tonnával idei 
tervüket. (MTI) 

Ma kezdődik 
az országgyűlés 

téli ülésszaka 
A Népköztársaság Elnöki Tanácsa az Alkotmány 22. pa-

ragrafusának 2. bekezdése alapján az országgyűlést 1975. 
december 17-ére, szerda délelőtt 11 órára összehívta. Az 
ülésszakon a kormány várhatóan előterjeszti a népgazdaság 
V. ötéves tervéről szóló törvényjavaslatot, s az 1976. évi 
költségvetést 

e 
Az országgyűlés szerdán kezdődő, és ebben az eszten-

dőben utolsó ülésszakán — a napirendi javaslat szerint — 
népgazdaságunk újabb középtávú, ötéves tervéről döntenek 
a képviselők, és jóváhagyják az első tervév költségvetését 
A téli ülésszak így szorosan kapcsolódik a parlament joeal-
kotó munkájának egy korábbi, nem kevésbé jelentős állo-
másához, ahhoz az ülésszakhoz, amelyen megtárgyalták ét 
végeleges formában jóváhagyták a népgazdasági tervezés-
ről szóló törvényt. A tervgazdálkodás — mint tudott — 
Magyarországon már csaknem 30 esztendeje történelmi va-
lóság. 

Tegnap sajtótájékoztatót tató művek fejleszésére 
tartott dr. Simády Béla, az ugyanakkor 91 millió forintot 
ATI VÍZIG igazgatója a víz- költöttek, szemben az előző 
gazdálkodással összefüggő ötéves tervben előírt 10 mii-
kérdésekről, ár- és belvízvé- lió forinttal. A nagyobb lé-
delemről, folyamszabályo- tesítmények közé tartozik a 
zásról, a szegedi partfal épí- kecskeméti szennyvíz öntöző-
téséről és más beruházások- rendszer, a szentes—dónáti 
rőt Hangsúlyozta, hogy az öntözőrendszer, a nagytőkéi 
1985-ben életbe lépett víz- öntözőfürt, az algyői vízkivé-
ügyi törvény egységes keret- teli mű megépítése, 
be foglalta a vízgazdálkodás A belvizek elleni véd eke-
országos rendjét és tervsze- zésre 155 millió forintot for-
rűségét. amely meghatározza dítottak az ATIVIZIG-nél a 
az ATI VÍZIG munkáját, te- IV. ötéves tervben. A fonto-
vékenységét is. A negyedik sabb építkezések voltak az 
ötéves tervben különösen alpár—nyárlőrinci, a kőrös-
hangsúlyt kapott az 1970. éri, a Kurca, a vidre-éri, az 
évi nagy Tiszavölgyi árvíz- úiszegedi, a hódtó-kistiszai, a 
védekezés. A tartós és rend- Maros balparti, a deszk— 
kívül magas vízállás megmu- fehértói és a csukás-éri bei-
tatta, hogy hol kell a tölté- vízrendszerek, 
seket erősíteni, például az Folyamszabályozásra 29 
algyői olajmező és Szeged millió forintot fordítottak, 
megvédése érdekében. az előző ötéves tervben elő-

A vízügyi szolgálat műn. írtnak a nyolcszorosát. E 
káiától ma már nagyban munkák közül különösen ki-
függ a mezőgazdasági terme- emelkedik a csanyteleki és a 
lés biztonsága és vízgazdái- tiszaszigeti partbiztosítás. Az 
kodásunk biztosítása a mai egyéb létesítmények közé 
kor színvonalán. Az ioar is tartozik a tápéi gépüzem és 
mind nagyobb mértékben szociális épület megépítése, a 
igényli a vízellátást és gyak- hírközlő hálózat korszerűsí-
ran a víz kezelését is. A kör- tése, fásítás, korszerű gépek 
nyezetvédelem szempontjai beszerzése, valamint a víz-
és az ipar érdeke egyaránt ügvi szakközépiskola tanmű-
szükségessé teszik a szenny- helvének építése. Az ATIVI-
vizek tisztítását, elvezetését. ZIG által létrehozott ered-
Az ATIVIZIG a IV. ötéves ményeket csökkenő létszám-
tervben célul kitűzött felada- mai kellett elérni. Hiányos-
tokát ez év októberére tel- ság viszont még, hogy az 
jesítette és ma már a követ- üzemközi, üzemi és tanácsi 
kező ötéves terv reá eső ré- belvízcsatornák állapota nem 
szén dolgozik. éri el a jelentősen közcélú 

Az árvízvédelem fejleszté- csatornák állapotát s adott 
sére a IV. ötéves tervben 229 esetben' ez még nehézségeket 
millió forintot fordított az okoz. 

ATIVIZIG, amelyből a sze- Dr. Simády Béla sajtótájé-
gedi partfal építésére eső koztatóján bejelentette, hogv 
rész közel 100 millió forint, a szegedi partfal építésének 
A mezőgazdasági yy.szogál- 1975-ig esedékes részéé — 

Lenin körút és a közúti híd 
közötti szakaszon — befe-
jezték. 

Szeged Odessza nevű városrészében tetszetős formájú pa-
nelház éefil a DÉLÉP Vállalat kivitelezésében, a Szeged: 
Tervező V Tala* mérnöke. Ber'alai S^n "or terve' a lapj 'n 
A 300 lakásos h'-"* a ferre-ő' o megszokottól el-

térővé, tetszetősebbé tette 

A t é m a : V á s á r h e l y 
ÜSést tartott a megyei tanács vb 

Tegnap, kedden rendha- anyag vitájában részt vett ro« az utóbbi Öt évben, a 
gyó ülést tartott dr. Perjési dr. Szalontai József, a vá- úgy tűnik, hogy most fej-
László tanácselnök elnökié- sárhelyi pártbizottság első lődésének új szakasza előtt 
tével a Csongrád megyei ta- titkára és dr. Csatordai An- áll. Ahogyan a párt és a 
nács végrehajtó bizottsága, tol, a vásárhelyi városi ta- kormány egyre több figvel-
A bizottság tagjai ugyanis nács elnöke is. met fordít az Alföld fejlesz-
Hódmezővásárhelyen, a vá- Érdekes volt a megyei ta- tésére, úgy kap egyre több 
rosi tanács épületében ta- nács végrehajtó bizottságé- fejlesztési lehetőséget Csöng-
lálkoztak, hogy más témák nak tegnapi ülése. Valóban rád megye és ezen belül Vá-
között megvitassák a vásár- izgalmas kép alakult kl a sárhely is. A következő öt~ 
heiyi városi tanács végre- városról, olyan, amely a éves tervben ugyanis Vá-
hafitó bizottságának beszá- szegediek érdeklődésére is sárhelyen a beruházásokra 
mólóját arról, hogyan vég- számot tarthat. Hiszen szá- várhatóan mintegy két és 
zik munkájukat. A tegnapi munkra sem lehet közöm- félszar akkora összeg áll 
ülésen a végrehajtó bizott- bös, hogy legközelebbi szom- majd rendelkezésre, mint a 
ság tagiain kívül részt vett szédságunkban hogyan vál- most befejeződő ötéves térv-
ár Németh Lajos, az MS^MP tozik és alakul egy város ben, amikor mintegy 400 
Csongrád megyei bizottságé- élete és sorsa, két ötéves milliót költhetett a város 
nak titkára, Csollák Gábor, terv, határán. fejlesztésekre. E magasabb 

, _ , ' Kíséreljük meg sorra ven- összegből várhatóan tobb 
a Minisztertanács Tanácsi n , a v j t a legérdekesebb epi- mint ezer célcsoportos la_ 
Hivatalának főosztályvezető- z-Mjait! Mindenekelőtt ta- kást építhet a város, öt év 
je dr Pusztai Ferenc, a ta- Ián a város múltjáról ér- alatt megoldhatja legége-
nácsi'hivatal Csongrád me- d«*»« 8 2 0 1 n l- Vásárhelyre tőbb lakásgondjait. 

* .c a jj t valaha a tipikus mezővára- A városfejlesztés kapesán 
gyei referense és Aradi La. g. f e ; i l ő d é s v o l t ieiiemző, te- szóba kerültek a külterüle-
}os, a KPM főosztályvezető- hát úgy nőtt városi m4re- tek. Tizenöt éve Vásárhely 
helyettese. A vásárhelyi tű településsé, hogy hiá- lakóinak mintegy 24 száza-

nyoztak mindazok a kom- léka külterületen élt, a mai 
munális szolgáltatások, ame. 14 százalékkal szemben. So-
tyek valóban várossá teheti kan beköltöztek tehát a vé-
nek egy helységet. Az első rosba, ott énítettek családi 
fordulat a város életében a házat. A tanácsnak ma ia 
felszabadulás után követke- gondja a szükséges bázhe-
zett be, amikor gvorsabb lyek biztosítása. A vitában 
ütemben megkezdődött a vá- felmerült, hogy a családi 
rosiasodás, s Vásárhely lé- há'as építkezés miatt még 
nyegében mostanra jutott ej jobban szétterül a város s 
odáig, hogy felszámolta a ez szinte lehetetlenné teszi 
múlt nagyon is kellemetlen majd a szükséges közmű-
örökségeinek jó részét. Fő- vek. utak stb. biztosPAsát. A 
leg a most végződő, neg-e- városnak tehát a maeánéoít-
dik ötéves tervben jelle- kezeseknél is szorga'maznia 
mezte gyors fejlődés a vá- k°l'ene a többszintes beépí-
rost, összhangban Csongrád tést. 
megye felgyorsult fejlődésé- Sok érdekes várospolitikai 
vei. téma felmerült még te°nap. 

Mégis, a vitában a város s a végrehajtó hizott=áe egy-
vezetői rendre sorolták értelműen úgv foglalt ál'ást, 
gondjaikat, hogy Hídmező- hogv Vácárh-lv ielenlegi fel-
vásárhely — amelyet 1971- lődésével sem l^het szégven-
ben részleges felsőfokú köz- kezni. s ha a város jól hasz-
ponttá nyilvánítottak — fej- nálja ki a számára a követ-
lődésében elmaradt más, kező ötéves tervben k;iá+ás-
ugyanebbe a kateg'riába ba helvezett lehetőségeket 
tartozó városoktól. Ez — úgv fejlődik majd. hogv az-
mint a vitában kiderült — által is megkelhet részle-
részben indokolt volt, rész- ges felsőfokú központi sze-
ben pedig az országos tele- reokörének. 
püléshálózat fejlesztési ter- A megvet tanács végre-
ve és programja csak 1971- hajtó bizottsága ió néhány 
ben született meg, amikor tennivalóra is f°lhfvta a vá-
már a negvedik ötéves ter- rosi tar.áes vezetőinek fi-
vet írtuk. így is tekintélyes eveim-P. elsősorban a lakos-
fejlődést könyvelhetett el ság ellátásának 1avítA-ára, 
Vásárhely, hiszen 1974 végé- a z iskolagondok meg-Hásá-
ig 1736 lakás épült a vá- ra. valamint a lakás- és ház. 
rosban az öt évre tervezett felújításokra. A H á t s á g 
1700-zal szemben, s az idén határozatában arra kötelezte 
még várhat 'an 510 lakás a városi végrehajtó hizottsá-
ánftése fejeződik be Emel- a n t t - - , , . „,, _ 
lett még 35 k i W t e r v í ^ g<*' * a n e l h a n ^ 
vezeték énült ebben az öt- z o t t a k a l a pján készítsen in-
éves tervben, sok csatorna, tézkedési tervet, ily m 'don 
új telefonközpont, áruház, is egységes várospolitikai 
iskola, s még lehetne foly- koncepcióba foglalva lehe-
tatni a sort. tőségeiket és megoldásra vá. 

Sokat fejlődött tah.lt a vá- ró gondjaikat, 


